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 قران الكرٌمشخصٌة الرسول محمد )صلى الله علٌه واله وسلم( فً ال

 دراسة تارٌخٌة

 

 أنها إلاعلى كثٌر من جوانب السٌرة النبوٌة ، الأضواءلقد سلطت الدراسات التارٌخٌة      

لتنطلق من خلاله لدراسة شخصٌة فً دراستها النص القرانً محوراً مهماً ،  تأخذلم 

الرسول محمد)صل الله علٌه واله وسلم( وهذا ما دفعنا للخوض فً غمار هذا البحث الذي 

ٌشكل معادلة ذات طرفٌن مقدسٌن الأول القرآن الكرٌم والثانً الرسول الكرٌم )صل الله 

ة المقدسة ، علٌه واله وسلم( . ان هذا العامل ٌعد من أهم العوامل لدراسة هذه الشخصٌ

 فضلاً عن عدم وجود دراسة أكادٌمٌة فً الجامعات العراقٌة حول هذا الموضوع .

The Personality of the Prophet Mohammad (Peace be upon him) in the Quran:  

A Historical Study 

 

 
The historical studies have shed the light on many aspects of the Prophet's 

biography, but these studies did not take into consideration the Quranic text as an 

important angel from which to proceed to study the personality of the Prophet 

Mohammad (Peace be upon him ‘PBUH’). This prompted me to go into the realm 

of this research, which consists of two holy sides: the first is holy Quran and the 

second is the Holy Prophet (PBUH). This factor is one of the most important 

factors for the study of this sacred personality, as well as the lack of academic 

study in the Iraqi universities on this subject. 

 


